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Olomouc - Kdo nejde na Univerzitě Palackého v červnu ke státnicím, jako by je neudělal, a v září tak má před sebou
automaticky jen opravný pokus.
Přes třináct set studentů a sedmdesát univerzitnách pedagogů proto podepsalo petici „Legalizace září“ a zítra ji
hlavní iniciátoři ponesou k děkanovi. Usilují, aby byl zářijový termín státních závěrečných zkoušek uznaný jako řádný.
Především posluchačům, kteří studují kombinaci dvou oborů, stávající systém komplikuje ukončení studia.
„Dva obory se v červnu stihnout nedají, kromě státnic totiž musíme složit zkoušky a zápočty z posledního semestru
a odevzdat diplomové práce. Září je tedy jediný termín, kdy se máme možnost učit bez dalších studijních povinností,“
zdůvodňuje organizátorka petice a studentka dvouoboru anglistika-germanistika Kateřina Hegerová. Navíc mnoho
studentů cizojazyčné filologie odjíždí často na zahraniční stáže.
Harmonogram akademického roku a z toho plynoucí termíny státnic si každá univerzita v republice tvoří sama.
„Ministerstvo školství jen dohlíží, jestli je studijní a zkušební řád v souladu se zákonem,“ říká Ondřej Gabriel z
ministerstva školství. Na filozofické fakultě Univerzity Karlovy například žádný opravný termín neznají. „Všechny termíny
státních zkoušek, tedy červnový, zářijový i lednový považujeme za řádné. A to i pro studenty, kteří nestudují dvouobor,“
sděluje Ilona Gillernová, proděkanka pro studium Filozofické fakulty Univerzity Karlovy.
I v Olomouci byly ještě v loňském roce pro studenty dvou oborů zářijové státnice považovány za řádné. Proč to z ničeho
nic letos nejde, studenti netuší. O zářijovém termínu jako opravném hlasovali vedoucí kateder v souvislosti s návrhem
harmonogramu akademického roku loni v červnu. Proti návrhu hlasovaly jen čtyři z dvaadvaceti kateder filozofické
fakulty.
Vedení fakulty zatím nepovažuje za správné vůči studentům se k petici a jejím náležitostem vyjadřovat, když vlastní
znění petice ještě oficiálně nečetlo. Své stanovisko sdělí až po zítřejším jednání se studenty.
Petici podporují nejen podepsaní studenti, ale i řada univerzitních pracovníků. Za studenty rezolutně stojí i Ingeborg
Fialová-Fürst, vedoucí katedry germanistiky. „Zářijový termín státnic jako opravný je protistudentské rozhodnutí. Já jsem
pro to, aby vyučující zkoušeli a učili tak, jak to vyhovuje především studentům,“ říká.
S vyučující souhlasí i Hana Matějková, studentka historie a germanistiky. „Pamatuji si ještě dobu, kdy bylo září řádné
a mnohým mým spolužákům to hodně ulehčilo ukončení studia. Neměli toho najednou tolik.“ Ingeborg Fialová-Fürst
zároveň ve volbách do Akademického senátu Filozofické fakulty Univerzity Palackého, které se konaly minulý týden,
získala nejvíce hlasů. Hned na první schůzi tak chce senát vyzvat, aby petici podpořil.
„Samozřejmě že členové senátu musí nejdříve důkladně prostudovat požadavky petice. Proto si myslím, že rozhodnutí
odročí až na další zasedání. Chtěla bych ale, aby se státnicové září za řádné uznalo ještě v letošním roce,“ dodává
Ingeborg Fialová-Fürst.


